

1847 (XXI). Petitions from Mr. Basile Moneyembong Nkoulou (T/PET.5/871) and from Mr. Sylvestre Akono (T/PET.5/872)

The Trusteeship Council,

Having examined the petitions from Mr. Basile Moneyembong Nkoulou and Mr. Sylvestre Akono concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶³

1. *Draws the attention* of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative;

2. *Notes* the statement of the Administering Authority that its investigations have so far found the complaints to be unsubstantiated, and calls on those who may have complaints to bring them to the attention of the local authority.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1848 (XXI). Petition from the small farmers of Boubou, canton of Dja (T/PET.5/873)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from the small farmers of Boubou, canton of Dja, concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶⁴

Draws the attention of the petitioners to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1849 (XXI). Petition from Chief Tettey Codjoe (T/PET.5/874)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Chief Tettey Codjoe concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶⁵

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of the special representative, in particular that, should the petitioner wish to try and keep his people together, he should apply to the Douala municipal authorities for a location for them in the new area set aside for the resettlement of Gold Coast nationals.

*884th meeting,
14 March 1958.*

1850 (XXI). Petition from Mr. Samuel Ekwe (T/PET.5/875)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. Samuel Ekwe concerning the Cameroons under French administration in consultation with France as the Administering Authority concerned,⁶⁶

Draws the attention of the petitioner to the observations of the Administering Authority and to the statements of its special representative.

*884th meeting,
14 March 1958.*

⁶³ See T/PET.5/871, 872, T/OBS.5/88, T/L.819.

⁶⁴ See T/PET.5/873, T/OBS.5/88, T/L.819.

⁶⁵ See T/PET.5/874, T/OBS.5/88, T/L.819.

⁶⁶ See T/PET.5/875, T/OBS.5/88, T/L.819.

1847 (XXI). Pétitions de M. Basile Moneyembong Nkoulou (T/PET.5/871) et de M. Sylvestre Akono (T/PET.5/872)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, les pétitions de M. Basile Moneyembong Nkoulou et de M. Sylvestre Akono, concernant le Cameroun sous administration française⁶³,

1. *Appelle l'attention* des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial;

2. *Prend note* de la déclaration de l'Autorité administrante selon laquelle les enquêtes qui ont eu lieu ont montré que les plaintes n'étaient pas fondées, et invite les personnes qui auraient des plaintes à formuler à les soumettre aux autorités locales.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1848 (XXI). Pétition des petits paysans de Boubou, canton de Dja (T/PET.5/873)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition des petits paysans de Boubou, canton de Dja, concernant le Cameroun sous administration française⁶⁴,

Appelle l'attention des pétitionnaires sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1849 (XXI). Pétition du chef Tettey Codjoe (T/PET.5/874)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition du chef Tettey Codjoe, concernant le Cameroun sous administration française⁶⁵,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial, d'où il ressort notamment que, si le pétitionnaire désire regrouper ses compatriotes, il devra s'adresser aux autorités municipales de Douala pour obtenir un terrain dans le nouveau quartier affecté à la réinstallation des ressortissants de la Côte-de-l'Or.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

1850 (XXI). Pétition de M. Samuel Ekwe (T/PET.5/875)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné, en consultation avec la France, Autorité administrante intéressée, la pétition de M. Samuel Ekwe, concernant le Cameroun sous administration française⁶⁶,

Appelle l'attention du pétitionnaire sur les observations de l'Autorité administrante et sur les déclarations de son représentant spécial.

*884ème séance,
14 mars 1958.*

⁶³ Voir T/PET.5/871, 872, T/OBS.5/88, T/L.819.

⁶⁴ Voir T/PET.5/873, T/OBS.5/88, T/L.819.

⁶⁵ Voir T/PET.5/874, T/OBS.5/88, T/L.819.

⁶⁶ Voir T/PET.5/875, T/OBS.5/88, T/L.819.